
Oświadczenie złożone 

przez senatora Aleksandra Świeykowskiego 

na 70. posiedzeniu Senatu 

w dniu 7 lutego 2015 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra zdrowia Bartosza Arłukowicza 

Szanowny Panie Ministrze! 
Przepisy regulujące gospodarkę lekową w szpitalach nakładają na szpitale określone obowiązki związane 

z monitoringiem leków. Szpitale muszą znać numer serii posiadanych leków, wiedzieć, gdzie aktualnie znaj-
dują się dane leki i komu daną serię podano. Ten obowiązek wynika między innymi z konieczności dostoso-
wania się do komunikatów Głównego Inspektora Farmaceutycznego, w których pojawiają się informacje 

obligujące szpitale do wycofywania lub zawieszenia podawania niektórych serii leków. Niestety starsze sys-
temy informatyczne nie zapewniają możliwości takiej identyfikacji leku, ponieważ szpitale nie są w stanie 

prowadzić szczegółowej ewidencji podań, jeżeli chodzi o serię leku.  
Co więcej, z przepisów gwarantujących pacjentom dostęp do istotnych informacji o przebiegu leczenia 

wynika obowiązek rzetelnego informowania o tym, co pacjent otrzymał. Takie informacje są istotne również 

z uwagi na proces leczenia, ponieważ orientacja w zakresie podawanej serii leku mającego skutek niepożąda-
ny pozwala podejmować w procesie leczenia szybkie i trafne decyzje. Sprawa identyfikacji serii leku ma 

więc kluczowe znaczenie dla bezpieczeństwa pacjenta. 
Czy w związku z przedstawionymi kwestiami w odniesieniu do dokumentowanych w raportach podań le-

ków musi być zamieszczona informacja o serii podanego leku? 

Z poważaniem 
Aleksander Świeykowski 
 




